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  Protokół Nr 4 /2016 
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 23 maja 2016 r. pod 
przewodnictwem Arona Pietruszki – przewodniczącego Komisji. 

 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej – zgodnie z listą obecności 

dołączoną do niniejszego protokołu na oddzielnym załączniku. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięła  Skarbnik Miasta – ElŜbieta Pichór. 

 

Temat posiedzenia: Sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2015 r. (praca nad 

absolutorium). 

Prezydent Miasta przedłoŜył Radzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w dniu  

29 marca 2016 r.: 

• sprawozdanie opisowe z realizacji budŜetu miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za  

2015 rok  

• informację o stanie mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 2015 roku  

• sprawozdanie roczne samorządowych instytucji kultury.   

W/w sprawozdania i informacja w załączeniu do protokołu. 

Ponadto w dniu 29 kwietnia 2016 roku zgodnie z art. 270 ust. 1 ustawy z dnia 27.08.2009 r.  

o finansach publicznych przekazał sprawozdania finansowe za 2015 rok: 

• bilans z wykonania budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

• bilans łączny jednostek budŜetowych i zakładów budŜetowych 

• łączny rachunek zysków i strat jednostek budŜetowych i zakładów budŜetowych 

• łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budŜetowych i zakładów 

budŜetowych. 

W/w sprawozdania finansowe w załączeniu do protokołu.   

Członkowie Komisji Rewizyjnej otrzymali równieŜ Uchwałę Nr 45/2016 VII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  z dnia 29 kwietnia 2015 r. 

(w załączeniu do protokołu) 

Zgodnie z § 139 ust. 1 Statutu  Gminy Ostrowiec Świętokrzyski zadaniem Komisji 

Rewizyjnej jest zaopiniowanie wykonania budŜetu Gminy oraz wystąpienie z wnioskiem 

Rady Miasta  w sprawie udzielenia lub nie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta.  



Skarbnik Miasta p.E.Pichór poinformowała zebranych, Ŝe sprawozdanie opisowe  

z realizacji budŜetu zostało sporządzone i przekazane w terminie do Rady Miasta  

i Regionalnej Izby Obrachunkowej. W opinii  RIO, o której mowa powyŜej,   

w/w  sprawozdanie  zostało pozytywnie zaopiniowane. Wykazano w niej pewne 

nieprawidłowości zawarte w sprawozdaniu, z którymi Skarbnik Miasta zapoznała zebranych. 

Były to błędy natury matematycznej i dotyczyły: „Programu Operacyjnego Infrastruktura  

i Środowisko”, bibliotek oraz MOSiR. W opinii RIO podniesiono równieŜ problem  istnienia 

zobowiązań wymagalnych samorządowego zakładu budŜetowego Zakład Usług Miejskich. 

Zobowiązania ZUM wynikają z zaległości czynszowych. Zakład  jest dotowany z budŜetu 

Gminy w stawce zawyŜonej, dla ratowania jego płynności. Gmina monitoruje stan zadłuŜenia 

w/w jednostki. Dyrekcja Zakładu podpisała stosowne porozumienia z OTBS, MEC, MWiK  

i reguluje swoje zobowiązania bez ponoszenia kosztów odsetek.   

Skarbnik Miasta w dalszej części posiedzenia omówiła sprawozdanie opisowe  

z wykonania budŜetu gminy za 2015 r. Planowane dochody budŜetu zostały wykonane  

w kwocie 193 992 576,58 zł, co stanowi 97,36% planu rocznego.  Wydatki budŜetu wyniosły 

182 187 075,64 zł i stanowiły 94,23 % planu rocznego. Wykonana nadwyŜka budŜetu 

stanowiąca róŜnicę pomiędzy wykonanymi dochodami a wykonanymi  wydatkami w kwocie 

11 805 500,94 zł została juŜ rozdysponowana i przeznaczona na spłatę kredytów 

zaciągniętych w latach ubiegłych. Kredyty zaciągnięte przez Gminę będą spłacane aŜ do  

2023 roku. NajdłuŜej będzie spłacany kredyt zaciągnięty na rewitalizację obszarów 

poprzemysłowych (teren Starej Huty).  

Dochody budŜetu zostały wykonane z niedoborem stanowiącym 2,64% planu. 

Niewykonane zostały dochody m.in. w zakresie: 

• podatków od spadków i darowizn – jest to podatek nieprzewidywalny, trudny do 

zaplanowania w budŜecie 

• podatków od czynności cywilno-prawnych 

• wpływów z opłaty skarbowej 

• sprzedaŜy nieruchomości i składników majątkowych 

• wpływów z najmu i dzierŜawy realizowanych przez MOSiR 

• dotacji otrzymywanych na utrzymanie dróg powiatowych  

• poprawy efektywności energetycznej budynku Urzędu Miasta. 



W sprawozdaniu zawarte są dane dotyczące zaległości podatkowych, zarówno od osób 

fizycznych, jak i prawnych. Wśród tych zaległości widnieją takŜe zaległości od firm będących 

w upadłości i likwidacji. W roku ubiegłym znaczną kwotę wpłacił Syndyk Huty „Ostrowiec”.  

Prezydent Miasta w 2015 r. udzielał ulg podatkowych dla podatników – informacje w tym 

zakresie zamieszczone są w Biuletynie  Informacji Publicznej.  

 Wydatki budŜetu Gminy za 2015 r.  zostały wykonane w 94,23% planu rocznego.  

Nie zostały wykonane inwestycje w zakresie m.in.: 

• docieplenia budynku Urzędu Miasta 

• zjazdu przy ul. Kolejowej. 

Zdaniem Skarbnik Miasta p.E.Pichór sukcesem budŜetu 2015 roku jest zmieszczenie się  

w wydatkach oświaty. W roku ubiegłym została przeprowadzona reorganizacja w palcówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski. W jej wyniku udało się 

utrzymać miejsca pracy dla nauczycieli i pracowników administracyjnych szkół, podnieść 

standard nauczania i zagospodarować majątek po zlikwidowanych placówkach oświatowych. 

Osoby, które zadeklarowały chęć przejścia na emeryturę lub skorzystania z przysługującego 

świadczenia kompensacyjnego, otrzymały dodatkowo odprawę w wysokości 3 – krotnych 

miesięcznych poborów. Do sukcesów zaliczyć teŜ moŜna zrealizowanie programu „Osiedle 

Od Nowa”. Wszystkie Rady Osiedla wykorzystały przyznane im środki i zrealizowały 

zadania słuŜące mieszkańcom.  

Członkowie Komisji Rewizyjnej nie wnieśli innych uwag do przedłoŜonych im 

dokumentów. 

W związku z powyŜszym przewodniczący Komisji – p.A.Pietruszka zaproponował by 

pozytywnie zaopiniować przedłoŜone Komisji sprawozdanie z realizacji budŜetu za 2015 rok. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej, stosunkiem głosów 4 - za, 0 - przeciw.  1 - wstrzymuję się, 

przyjęli powyŜszą propozycję Przewodniczącej Komisji.  

Ustalono, Ŝe następne posiedzenie Komisji Rewizyjnej poświęcone przyjęciu 

stosownego wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego za 2015 r.  odbędzie się w dniu 25 maja 2016 r. o godzinie 10.00. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczył: 

 

G.Okupińska        Aron Pietruszka 


